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RG - 0002.P.XXVII.2017 
 
 

P R O T O K Ó Ł  NR XXVII/2017 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 30 marca 2017 r. 

 
Punkt 1.  
Otwarcie Sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.   
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.   
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz działalności Policji                          
w Gminie Nowe Miasto nad Wartą w roku 2016 - Przedstawiciel Policji. 
Punkt 8.   
Informacja w zakresie ochrony przeciwpożarowej oraz działalności jednostek                                 
OSP w Gminie Nowe Miasto nad Wartą w roku 2016- Przedstawiciel Straży 
Pożarnej. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie „Rocznego Programu 
Współpracy Gminy Nowe Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2017”. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok. 
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2017-2020.  
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oddanej 
w użytkowanie wieczyste.  
Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 14.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości. 
Punkt 15.  
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do przedszkoli                         
i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 
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Nowe Miasto nad Wartą na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, ustalania 
liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do ich 
potwierdzenia. 
Punkt 16. 
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do klas pierwszych 
szkół podstawowych, prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto nad Wartą dla 
kandydatów mieszkających poza obwodem danej szkoły oraz liczby punktów za 
każde z tych kryteriów i dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia. 
Punkt 17.  
Przyjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 
do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe. 
Punkt 18. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 19. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 20. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył XXVII 
Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów, zaproszonych gości, władze gminy 
oraz prasę. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady informował, że ustawowy skład Rady wynosi                           
15 Radnych, obecnych jest 13, w związku z powyższym podjęte uchwały będą 
prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że porządek posiedzenia Radni 
otrzymali zgodnie ze statutem - 7 dni przed posiedzeniem. Przewodniczący 
poinformował, że zgodnie z wolą Wójta Gminy do porządku obrad zostanie 
wprowadzona uchwała ws. niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 
gminy w 2018 roku funduszu sołeckiego. Pan Tomaszewski informował, że po 
wystąpieniu pana Komendanta Policji i Straży Pożarnej nastąpi 10 minutowa 
przerwa, następnie po przyjęciu wszystkich uchwał, znowu będzie przerwa, na 
której Radni będą mogli uchwałę przedyskutować gdyż nie była ona omówiona na 
posiedzeniu komisji. Pan Tomaszewski zaproponował przyjęcie porządku.  
 Radni przyjęli porządek obrad jednogłośnie 13 głosami „za”. 
W związku z powyższym porządek Sesji przedstawia się następująco: 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
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Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz działalności Policji                          
w Gminie Nowe Miasto nad Wartą w roku 2016- Przedstawiciel Policji. 
Punkt 8.  
Informacja w zakresie ochrony przeciwpożarowej oraz działalności jednostek                                 
OSP w Gminie Nowe Miasto nad Wartą w roku 2016 - Przedstawiciel Straży 
Pożarnej. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie „Rocznego Programu 
Współpracy Gminy Nowe Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2017”. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok. 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2017-2020.  
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oddanej 
w użytkowanie wieczyste.  
Punkt 13. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 14. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości. 
Punkt 15. 
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do przedszkoli                           
i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Nowe Miasto nad Wartą na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, ustalania 
liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do ich 
potwierdzenia. 
Punkt 16. 
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do klas pierwszych 
szkół podstawowych, prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto nad Wartą dla 
kandydatów mieszkających poza obwodem danej szkoły oraz liczby punktów za 
każde z tych kryteriów i dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia. 
Punkt 17. 
Przyjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 
do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe. 
Punkt 18. 
Przyjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 
gminy w 2018 roku funduszu sołeckiego. 
Punkt 19. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 20. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 21. 
Zamknięcie sesji. 
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Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                  
i wnioski. 

Przewodniczący poinformował, że protokół z XXVI Sesji zamieszczony był na 
stronie internetowej Urzędu w dniu 3 marca 2017 roku, Przewodniczący poprosił                      
o ewentualne uwagi do protokołu.  
W związku  z brakiem uwag pan Tomaszewski zaproponował głosowanie.  
Protokół z XXVI Sesji - został przyjęty 13 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych,                       
0 głosów wstrzymujących. 
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Waldemar Tomaszewski informował, że w ubiegłym tygodniu odbyło się 
wspólne posiedzenie komisji, zostały omówione uchwały które znajdują się                           
w dzisiejszym porządku obrad. Dyskutowano dość długo, gdyż niektóre uchwały 
powodowały wątpliwości wśród Radnych. 
W miniony weekend odbył się Turniej Tenisa Stołowego o Puchar Rady Gminy                      
w Szkole Podstawowej w Boguszynie. 25 marca był to Turniej dla Szkół 
Podstawowych i Gimnazjum gdzie frekwencja była zbliżona do ubiegłorocznej -                 
w granicach 21 osób. Natomiast 26 marca, w niedzielę, odbył się Turniej dla 
starszych grup wiekowych po raz pierwszy została wprowadzona kategoria open, 
jest to kategoria dla zawodników zrzeszonych, wystartowało 13stu takich 
zawodników, poza tym były jeszcze trzy kategorie. W sumie udział brało udział ok. 
60 osób, co roku tych uczestników jest więcej. Najmłodszym uczestnikiem była 
dziewczynka 6cio letnia, a najstarszym 66 letni zawodnik. Przewodniczący 
dziękował pani dyrektor SP w Boguszynie, Radzie Rodziców za przyjęcie, za 
organizację, za przygotowanie posiłków, napojów. Przede wszystkim pan 
Tomaszewski dziękował panom którzy przeprowadzili ten turniej- nauczycielowi 
wychowania fizycznego SP w Boguszynie panu Waldemarowi Józiakowi, oraz 
byłemu mieszkańcowi naszej Gminy panu Łukaszowi Wachowiakowi, dzięki 
któremu ten turniej jeszcze istnieje i odbywa się w takich ramach. Środki wpisowe 
zostały przekazane na Radę Rodziców.  
W poniedziałek 27 marca Przewodniczący wraz z komisją rewizyjną udał się do 
Leszna na szkolenie poświęcone absolutorium, prowadziła szkolenie akurat nasza 
pani opiekun RIO pani Małgorzata Okrent wraz ze składem opiniującym nasze 
uchwały.  
 Oczywiście co tydzień odbywają się dyżury, poza tym Przewodniczący zjawia 
się w Urzędzie często przy okazji załatwienia jakichś pilnych spraw.  
Przewodniczący dziękował wszystkim organizatorom za zaproszenia na wydarzenia 
jakie odbywają się na terenie naszej gminy.  
 A na zakończenie dodał, że z racji iż 11 marca był Dzień Sołtysa, 
Przewodniczący dziękował wszystkim Sołtysom za ich pracę, za zaangażowanie na 
rzecz społeczności lokalnej, życzył im zdrowia i wytrwałości w tym co robią.  

 Do grona Radnych dołączył Radny Artur Borkowski, w związku                                 
z powyższym na sali obrad zasiada 14 Radnych.   
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Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt Podemski informował, że realizowane są zadania planowane w tym 
roku, odbył się przetarg na rekultywację składowiska odpadów w Elżbietowie. 
Urząd jest na etapie analizy ofert, gdyż rozbieżność cenowa jest ogromna, właściwie 
pomiędzy najniższą kwotą a najwyższą jest różnica 10cio krotna, od stu tysięcy 
złotych do miliona złotych, rzeczywiście wymaga to starannej analizy.    
 Jest już na etapie  ukończenia realizacja budowy ulicy Kościelnej w Nowym 
Mieście. Prowadzone są prace przy wymianie dachu na budynku komunalnym                       
w Wolicy Pustej.  
Będzie też organizowany przetarg na przebudowę dróg tzn. w Nowym Mieście               
ul. Poznańska do końca zabudowań, ul. Jesionowa, ul. Bednarska, droga                             
w Chwalęcinie, Kruczynku, oraz w Kolniczkach od Kościoła do cmentarza.  
Do Wójta, ale i Przewodniczącego wpłynęło pismo od Stowarzyszenia, dotyczące 
zbiórki odpadów, zapewne będzie trzeba przystąpić do tego zadania, gdyż jest               
to rzecz nieodzowna, należałoby przygotować dokumentację, zapewne odbędzie            
się to na gruntach, które są w naszych zasobach w zabudowie niezwartej,                       
ze swobodnym dojazdem.  
 
Ad 7) Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz 
działalności Policji w Gminie Nowe Miasto nad Wartą w roku 2016 - 
Przedstawiciel Policji. 
 W punkcie tym głos zabrała Komendant Powiatowy Policji w Środzie 
Wielkopolskiej insp. Paweł Wawrzyniak, który szczegółowo omówił stan porządku                           
i bezpieczeństwa publicznego oraz działalność Policji w Gminie Nowe Miasto nad 
Wartą w roku 2016. 
 Po zakończeniu wypowiedzi pana Komendanta Przewodniczący otworzył 
dyskusję.  

 Radny Mirosław Ratajczak wyraził zdanie, że należy podziękować za to,                
że w Nowym Mieście powstał posterunek, odgrywa on kluczową rolę                          
w funkcjonowaniu i bezpieczeństwie mieszkańców.   

 Przewodniczący Rady pytał czy prawdą jest, że Posterunek Policji jest                        
w Nowym Mieście, ale Policjanci swoją służbę rozpoczynają w Środzie. 
 Komendant informował, że tak jest, ale to w niczym nie przeszkadza, 
jest to kwestia pewnej organizacji, nadzoru, jest to też pewien sposób 
przekazywania zadań. Poza tym kadra Policjantów się odmłodziła, dlatego 
osoby zarządzające w policji chcą mieć też pewien nadzór, kontakt z tymi 
Policjantami.  

 Radny Ratajczak pytał czy jest możliwość, aby te sprawy załatwiać drogą 
internetową.  
 Komendant informował, że tak też się dzieje, ale naprawdę nie ma to 
znaczenia gdzie się odbywa odprawa.  

 
Ad 8)  Informacja w zakresie ochrony przeciwpożarowej oraz działalności 
jednostek OSP w Gminie Nowe Miasto nad Wartą w roku 2016 - Przedstawiciel 
Straży Pożarnej. 
 W punkcie tym głos zabrał Zastępca Komendanta Powiatowego PSP                      
w Środzie Wlkp. st. kpt. mgr inż. Maciej Kaczmarek, który omówił zakres ochrony 
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przeciwpożarowej oraz działalność jednostek OSP w Gminie Nowe Miasto nad 
Wartą w roku 2016. 
 Po zakończeniu wypowiedzi pana Komendanta Przewodniczący otworzył 
dyskusję.  

 Radny Ratajczak informował, że w zawodach strażackich bierze udział coraz 
mniej Strażaków ochotników, ponieważ nie mają sprzętu. Radny dodał,                     
że niedługo jednostki znikną.  
 Komendant KP PSP poinformował, że tu nie jest problem ze sprzętem, 
ale z ludźmi, coraz mniej jest ochotników, nie trzeba mieć drogiego sprzętu 
żeby przeprowadzić zawody. Gdyby było dużo chętnych to i ten sprzęt byłby 
dokupiony. 

 Radny Powiatowy pan Stefan Kominek wyraził zdanie, że warto byłoby 
wyszkolić i wyposażyć Strażaków, którzy usypialiby rozwścieczone 
zwierzęta. W niedługim okresie czasu zdarzyły się dwa takie wypadki, Straż 
dojechała, ale był problem z opanowaniem zwierzęcia.  
 Komendant wyraził zdanie, że tyle zadań realizuje Straż Pożarna,                   
że kolejne nie sprawiłoby na pewno kłopotu, ale problem może być                           
z uprawnieniami do odstrzału usypiającego, być może to już kompetencja 
Policji. W Środzie Wlkp. jest strażnik miejski posiadający uprawnienia do 
usypiania, ale tylko do iluś kilogramów. Straż Pożarna jedzie tylko jako 
zabezpieczenie.  

 Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę.  
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie „Rocznego Programu 
Współpracy Gminy Nowe Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2017”. 
 Projekt uchwały omówił pan Przewodniczący po czym poinformował,                      
że projekt uchwały został szeroko omówiony na posiedzeniu wspólnym komisji, 
chodzi tu o zwiększenie środków w kwocie 20 tys. zł. W ubiegłym roku Rada 
przyjęła Roczny Program Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi, gdzie 
zabezpieczyła w budżecie gminy na współpracę 90 tys. zł z czego 40 tys. zł na 
bezdomność, 40 tys. zł na sport, oraz 10 tys. zł na kulturę. Z 40 tys.                                          
zł zabezpieczonego na sport 30 tys. zostało rozdysponowane w ramach dwóch 
ogłoszonych konkursów, pozostało 10 tys., ale 4 organizacje jeszcze mają plany 
przystąpić do realizacji zadań w trybie bez konkursowym. Przewodniczący 
przypomniał, że:  
Organ administracji publicznej może:  
1) wspierać zadania 
2) powierzać zadania  
1) Oferty w trybie otwartego konkursu ofert 
Art. 13. 1. Ustawy o pożytku  
Organ administracji publicznej zamierzający zlecić realizację zadania publicznego 
organizacjom pozarządowym lub podmiotom wymienionym w art. 3 ust. 3, ogłasza 
otwarty konkurs ofert. Termin do składania ofert nie może być krótszy niż 21 dni od 
dnia ukazania się ostatniego ogłoszenia, o którym mowa w ust. 3. 2. Ogłoszenie 
otwartego konkursu ofert powinno zawierać informacje o:  
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1) rodzaju zadania;  
2) wysokości środków publicznych przeznaczonych na realizację tego zadania;  
3) zasadach przyznawania dotacji;  
4) terminach i warunkach realizacji zadania;  
5) terminie składania ofert;  
6) trybie i kryteriach stosowanych przy wyborze ofert oraz terminie dokonania 
wyboru ofert;  
7) zrealizowanych przez organ administracji publicznej w roku ogłoszenia otwartego 
konkursu ofert i w roku poprzednim zadaniach publicznych tego samego rodzaju i 
związanych z nimi kosztami, ze szczególnym uwzględnieniem wysokości dotacji 
przekazanych organizacjom pozarządowym i podmiotom, o których mowa w art. 3 
ust. 3 

2) Oferty w trybie bez konkursowym 
Art. 19a.1. Ustawy o pożytku 
Na podstawie oferty realizacji zadania publicznego, o której mowa w art. 14, złożonej 
przez organizacje pozarządowe lub podmioty wymienione w art. 3 ust. 3, organ 
wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego uznając celowość realizacji tego 
zadania, może zlecić organizacji pozarządowej lub podmiotom wymienionym w art. 
3 ust. 3, z pominięciem otwartego konkursu ofert, realizację zadania publicznego                
o charakterze lokalnym lub regionalnym, spełniającego łącznie następujące warunki: 
1) wysokość dofinansowania lub finansowania zadania publicznego nie przekracza 
kwoty 10 000 zł; 
2) zadanie publiczne ma być realizowane w okresie nie dłuższym niż 90 dni. 
 2. (uchylony) 
 3. W terminie nie dłuższym niż 7 dni roboczych od dnia wpłynięcia oferty, 
 organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego zamieszcza ofertę na 
 okres 7 dni: 
1) w Biuletynie Informacji Publicznej; 
2) w siedzibie organu jednostki samorządu terytorialnego w miejscu przeznaczonym 
na zamieszczanie ogłoszeń; 
3) na stronie internetowej organu jednostki samorządu terytorialnego. 
4. Każdy, w terminie 7 dni od dnia zamieszczenia oferty w sposób, o którym mowa 
w ust. 3, może zgłosić uwagi dotyczące oferty. 
5. Po upływie terminu, o którym mowa w ust. 4, oraz po rozpatrzeniu uwag, organ 
wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego niezwłocznie zawiera umowę                   
o wsparcie realizacji zadania publicznego lub o powierzenie realizacji zadania 
publicznego. Oferta, o której mowa w ust. 2, stanowi załącznik do umowy. 
 Pan Tomaszewski informował, że jak już wspomniał 4 organizacje będą 
wnioskowały o wsparcie tj. Towarzystwo Sportowe Phytopharm- zajęcia z grupą 
taneczną Spoko Family (10 000,00 zł); Towarzystwo Sportowe Phytopharm- turniej 
piłki nożnej (5 000,00 zł); Parada Rodzinna przy Maratonie Rowerowym MTB                          
(10 000,00 zł) oraz Ochotnicza Straż Pożarna z Klęki- organizacja zawodów 
Strażackich (5 000,00 zł). Pan Przewodniczący dodał, że jest zdania iż należałoby 
zwiększyć te środki do kwoty jaka jest proponowana w uchwale, gdyż jeżeli jest taka 
możliwość i organizacje mogą przystępować do wsparcia finansowego w trybie bez 
konkursowym to nie należy im tego blokować, tym bardziej że te zadania już od lat 
są realizowane.   
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 Radny Juliusz Twardowski pytał panią Skarbnik czy są w ogóle na to środki w 
budżecie.  
 Pani Elżbieta Mnich informował, że pieniądze na to są i dodał, że podziela 
zdanie pana Przewodniczącego gdyż zaangażowanie tych organizacji jest bardzo 
duże. Pani Skarbnik informowała, że przy przygotowywaniu opisówki za zeszły rok, 
szczególnie zwróciła uwagę na pożytek i jest zdumiona ile ludzie w te zadania jest 
zaangażowane. Np. Maraton MTB – brało w nim czynny udział 72 osoby, tańce 
organizowane przez Klub Phytopahrm  ściągają na salę mnóstwo młodzieży która 
chce tych tancerzy poznać. Te imprezy wyciągają z domu młodzież, angażują 
społeczność lokalną, najpierw się mówi, że młodzież podpiera ściany a później jak 
się coś dzieje to się wylicza ile osób brało udział, albo że za dużo chcą. Należy wczuć 
się w członków tych organizacji którzy chcą coś robić i jak im się w tym roku 
zabierze to będzie to podcinanie skrzydeł i już nikt w nic się nie będzie chciał się 
angażować. Budżet mamy dobry, jest duża nadwyżka z lat ubiegłych, a to 20 000,00 
zł stanowi naprawdę małą kwotę.  
 Radny Twardowski dodał, że skoro organizacje chcą i dzięki nim tyle się 
dzieje to poprzeć. A są zadania które przerosły oczekiwania co do ilości chętnych.  
 Przewodniczący dodał, że gdy Rada uchwalała budżet na bezdomność 
zwiększyliśmy środki z 15 000,00 zł na 40 000,00 zł i nikt nie zapytał ilu jest 
bezdomnych.   
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXVII/160/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 marca 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok. 
 Projekt uchwały budżetowej oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej omówiła 
Pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy, po czym Przewodniczący otworzył dyskusję.   
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXVII/161/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 marca 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
na lata 2017-2020.   
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXVII/162/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 marca 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad12) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
oddanej w użytkowanie wieczyste. 
 Projekt uchwały omówił pan Przewodniczący po czym w związku z brakiem 
pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  
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 Uchwała Nr XXVII/163/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 marca 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 13) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
 Projekt uchwały omówił pan Przewodniczący po czym w związku z brakiem 
pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXVII/164/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 marca 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 14) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości. 
 Projekt uchwały omówił pan Przewodniczący po czym w związku z brakiem 
pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
1 głos wstrzymujący.  

 Uchwała Nr XXVII/165/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 marca 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 15) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto nad Wartą na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego, ustalania liczby punktów za każde z tych kryteriów 
oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia. 
 Projekt uchwały omówił pan Przewodniczący po czym w związku z brakiem 
pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXVII/166/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 marca 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 16) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do klas 
pierwszych szkół podstawowych, prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto nad 
Wartą dla kandydatów mieszkających poza obwodem danej szkoły oraz liczby 
punktów za każde z tych kryteriów i dokumentów niezbędnych do ich 
potwierdzenia. 
 Projekt uchwały omówił pan Przewodniczący po czym w związku z brakiem 
pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXVII/167/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 marca 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 17) Przyjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych                   
i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo 
oświatowe. 
 Projekt uchwały omówił pan Przewodniczący po czym poinformował, że 
projekt uchwały został przesłany do zaopiniowania do Wielkopolskiego Kuratora 
Oświaty, do Forum Związków Zawodowych, Zarządu Okręgu Wielkopolskiego 
ZNP, Zarządu Regionu NSZZ Solidarność, oraz Związku Nauczycielstwa Polskiego. 
Opinia pozytywna przyszła od Wielkopolskiego kuratora Oświaty, Związku 
Nauczycielstwa Polskiego i Zarządu Regionu NSZZ Solidarność. 
w związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXVII/168/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
30 marca 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 18) Przyjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie                     
w budżecie gminy w 2018 roku funduszu sołeckiego. 

o Głos w tym puncie zabrał jako pierwszy Wójt Gminy, który 
informował, że fundusz realizowany jest od siedmiu lat, patrząc na zadania 
które mamy w tym roku, to jest ok. 90 różnych przedsięwzięć, niektóre można 
w różny sposób połączyć, niektóre nie. Jeżeli patrzymy na różne miejscowości, 
na planowanie środków to okazuje się, że w niektórych miejscowościach jest 
problem na co środki przeznaczyć. Wszystkie zadania muszą się mieścić                    
w ramach zadań własnych gminy, jeżeli rada zdecyduje o nie wyodrębnieniu 
środków na rok przyszły nie będzie to oznaczało, że gmina nie będzie 
realizowała swoich obowiązków względem utrzymania wsi: drogi, chodniki, 
oświetlenie. Jeżeli chodzi o imprezy to najlepszym rozwiązaniem byłoby 
przekazać te środki dla GOKu i ośrodek kultury będzie realizował zadania                 
z zakresu organizacji imprez. W tym roku mamy wiele przedsięwzięć które                  
są szumnie nazywane, a do każdych trzeba i tak dopłacić i aby je zrealizować 
należy iść drogą małego przetargu. Jeżeli podejmiemy tą uchwałę to będzie ona 
dotyczyła tylko przyszłego roku.  
o Radny Wincenty Pawelczyk poinformował, że wypowiada się nie tylko 
jako Radny, ale i członek Krajowego Stowarzyszenia Sołtysów. Pan Pawelczyk 
pytał Wójta czy Gmina wyglądałaby tak samo jak przed funduszem.               
Fundusze Sołeckie przez Sołtysów są powiększane trzykrotnie, czterokrotnie, 
odebranie funduszu będzie dowodem na to, że Sołtys jest niepotrzebny.               
Radny dodał, że jest bardzo tym pomysłem zaskoczony, tym bardziej                          
że dostajemy zwrot części środków z państwa. Radny poinformował, że staje               
w obronie wszystkich Sołtysów, a najlepiej jak wszyscy się w tym temacie 
wypowiedzą, bo ta propozycja jest zaskoczeniem.    
o Wójt poinformował Radnego, że tak jak do tej pory każdy Sołtys 
dostanie to co będzie potrzebował, czy farbę na odmalowanie placu zabaw,             
czy znaki jeżeli trzeba będzie uzupełnić. W tej kwestii nic się nie zmieni, środki 
na takie zadania będą w budżecie. W Chociczy mienia Gminnego mamy 
niewiele, i w drogach prywatnych, wojewódzkich my nie możemy realizować 
środków funduszu. Jesteśmy teraz w takim momencie, że w niektórych 
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przypadkach nie ma na co tych funduszy przeznaczyć, nie chodzi tu o to, że nie 
ma w budżecie pieniędzy, bo są, ale problem jest z rozdysponowaniem kwot 
przeznaczonych na dane sołectwo.  
o Radna Zofia Kędziora informowała, że nie zgadza się z Wójtem, gdyż 
po pierwsze przed przedłożeniem dzisiaj tego projektu uchwały powinno 
odbyć się spotkanie z Sołtysami, Sołtysi przedyskutowaliby to z Radami 
Sołeckimi. Fundusz Sołecki nie dotyczy tylko Sołtysów, ale wszystkich 
mieszkańców Sołectwa. Jeżeli są takie miejscowości w których nie ma na co 
przeznaczyć środków to może to przejść w nadwyżkę. Gdyby nie fundusz                     
to wiele Sołectw nie byłoby w takim stanie jak dzisiaj są, mamy świetlice 
wyremontowane, mnóstwo lamp zamontowano, dziury poklejone.                      
Radna dodała, że nie wierzy, że jak Sołtysi zaczną przychodzić to na wszystko 
dostaną.   
o Radny Jarosław Stawicki wyraził zdanie, że nie wierzy, że to był 
pomysł pana Wójta, bo często przejeżdża Wójt przez Szypłów i widzi jak wiele 
się zmieniło. Radny dodał, że nie wierzy też, że każdy Sołtys przyjdzie                             
to od ręki dostanie to co chce. 
o Pani Violetta Rajczyk Sołtys wsi Chwalęcin dodała, ze gdyby nie 
fundusz sołecki to w Chwalęcinie nie byłoby tego co jest. Nie byłoby świetlicy, 
nie byłoby placu zabaw.   
o Pan Grzegorz Gogulski Sołtys wsi Klęka zgodził się z przedmówcami, 
dodając, że zapewne fundusz to ogrom pracy dla Sołtysa, ale dzięki tym 
środkom Sołtysi czują się w pełni gospodarzami całego sołectwa, nie mając 
funduszy nie będzie nic bo jak się przypomni jak było przed funduszem                    
to Sołtys sobie tego nie wyobraża. Inne gminy wchodzą w fundusz, a nasza 
gmina wychodzi, dość dziwna sytuacja.    
o Radny Mirosław Ratajczak informował, że 7 lat temu jak był uchwalany 
fundusz to Radny proponował, żeby nie wyodrębniać funduszu tylko zostawić 
pewną pulę na utrzymanie wsi, nikt się nie zgadzał, a teraz odwrotnie,                    
od funduszu Wójt chce odejść.  
o Wójt Gminy informował, że w 2011 roku Wójt też był zwolennikiem 
kumulowania tych środków w inny sposób, ale nie zyskało to akceptacji.                    
Jest wiele gmin takich które nie wstępuje do funduszu, ostatnio nawet sąsiednia 
gmina też nie wstąpiła do funduszu, to jest ogrom pracy, nawet sołtysi 
narzekają. Nie jest też prawdą, że nic wtedy się nie będzie działo,                           
nadal te środki w budżecie będą tylko w inny sposób rozdysponowane.  
o Radny Julian Janicki informował, że odebranie funduszu będzie                     
też rozczarowaniem dla mieszkańców, którzy mieli wpływ na to co się na wsi 
działo. Pan Janicki dodał, że przed funduszem co roku były wnioski                              
o oświetlenie, jak Sołectwo dostało fundusz to od razu Boguszynek został 
oświetlony, bo jak w funduszu zaplanowało się na oświetlenie, to Wójt 
poczuwał się do dołożenia i realizacji tego zadania, ludzie wierzyli w słowo 
dane przez Wójta, że do lamp dołoży.  
o Radny Wincenty Pawelczyk odczytał artykuł z 2010 roku kiedy Wójt 
był przeciwny funduszowi, Radny proponował podjęcie decyzji w temacie.  
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o Radny Juliusz Twardowski informował, że rozumie intencje pana 
Wójta, ponieważ jest z tym funduszem sporo dodatkowej pracy, ale z drugiej 
strony Radny wyraził zdanie, że niektóre rzeczy są warte swojej ceny, i tak i tak 
te pieniądze wydamy, należy wspierać tych którym chce się działać dla innych.  
o Radny Stawicki dodał, że Wójt zarzuca ogrom pracy, ale należy zwrócić 
uwagę, że większość tych ludzie to  społecznicy.  
o Radny Jacek Nyczke dodał, że opowiada się także przy pozostaniu przy 
funduszu, ponieważ sam Sołtys Wolicy Koziej potwierdzi, że za te środku dla 
wsi zrobiło się bardzo wiele. Sołectwo Wolica Kozia już planuje fundusz na 
przyszły rok.  
o Radny Mariusz Paszek poinformował, że dzięki funduszowi na 
zebraniach wiejskich jest chociaż jakaś frekwencja. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 0 Radnych, 14 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała nie zyskała akceptacji Radnych. 

Ad 19) Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                    
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 20) Wolne głosy i wnioski. 

 Radny Juliusz Twardowski zgłaszał, że na Rynku w miejscu gdzie idzie się do 
poczty stoi cały czas woda, Radny prosił o udrożnienie studzienki bo 
prawdopodobnie woda tam stoi gdyż nie ma ujścia do studzienki.  

 Radny Leszek Zacharyasz prosił o postawienie tabliczki przy parkingu koło 
cmentarza, ponieważ ludzie tam pozostawiają samochody na cały dzień jadąc 
do pracy i w przypadku pogrzebu nie ma gdzie wjechać.  

 Radny Jacek Nyczke został poproszony o zgłoszenie pewnego problemu. 
Radny prosił, aby mieszkańcy ulicy Dworcowej w Chociczy zwrócili się do 
swoich radnych. Ponieważ blok który jest budowany na ulicy dworowej jest 
podłączany do starej instalacji deszczowe, jest zatkany i mieszkańcy wyrażają 
obawę, że będą większe problemy niż są teraz, woda będzie się wybijała.  

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że blok budowany jest z trzema 
studniami głębinowymi, z rurami osadowymi pięciometrowymi, deszczówka 
będzie przechodziła przez plac, z kanalizacją na ul. Słowackiego, Radny 
dodał, że nie ma co słuchać tak niepoważnych rzeczy.   

 Przewodniczący Rady na zakończenie dodał, że są realizowane zadania przez 
powiat na chodnikach w Aleksandrowie i Dębnie, wczoraj był na inwestycji     
w Dębnie pan Starosta, zapadła decyzja, że w Dębnie z prawej strony będzie 
poszerzona droga.                  

 Wójt dodał, że jest też realizowany projekt budowy drogi powiatowej                     
od Chwalęcina do Szypłowa, jest też plan budowy chodnika z odwodnieniem, 
ale musi być to porządny projekt, aby uzyskał jak największą ilość punktów. 
Wójt wyraził nadzieję, że powiat jeszcze jakieś fragmenty zrobi, może ulicę 
Żerkowską.  

 Przewodniczący dodał, że w Aleksandrowie praktycznie inwestycja jest już 
zakończona, ale od zakrętu nie wymienili krawężników, pozarywali je 
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wyrywając drzewa, pan Starosta podjął decyzję, że krawężniki mają być 
wymienione, i jeszcze będą wykonane dwa wjazdy. W miesiącu kwietniu 
najprawdopodobniej nie będzie sesji,  a komisja planowana jest z tematem 
objazdu dróg powiatowych, pan Starosta prosił o wskazanie najważniejszych 
dróg wymagających remontu, objazd odbędzie się 27 kwietnia.   

 
Ad 21) Zamknięcie sesji. 
 O godzinie 1900 Przewodniczący zamknął XXVII Sesję Rady Gminy. 
  
Protokołowała                 Zatwierdził 
Podinspektor ds. Rady Gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak         /-/ Waldemar Tomaszewski 


